

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Chinese life in the traditional stage 中國傳統社會生活

當期課號	0075	Course Number	0075
授課教師	王振勳	Instructor	WANG,JVN SHINN
中文課名	中國傳統社會生活	Course Name	Chinese life in the traditional stage
開課單位	歷史與文明課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in History and Civilization
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在講述與評析傳統中國社會生活，重心則以明清近代為主，期透過課程之進行，對於傳統中國有進一步的認知。	Objectives	To introduce and to explain the characteristics of traditional society and life in China with multi-perspectives, so students can understand the fundamentals of Chinese culture.
教材	一.許進雄著<中國古代社會>(台灣商務) 二.王玉波著<中國古代的家>等社會生活叢書(台灣商務) 三.其他自選之論文	Teaching Materials	1.Hsu,Jin-Hsong "The Society in AncientChina",Taipei:Sang Wu Pub.,1996. 2.Wang, U-Po,"The Home in Ancient China" ,Taipe:Sang Wu Pub.,1996.
成績評量方式	一.期中 期末筆試與學期報告各佔三分之一 二.缺席三次重修	Grading	1.middle test 30% 4.attendance 10% 2.finals 30% 3.term paper 30%
教師網頁	-		
教學內容	一.以人類學與文字學為觀點導入史學發微與生活環境關連的學習興趣 二.認識常民生活內涵增進對華夏文化價值的認同 三.熟知本土常民生活與活動來豐富自我語言與經驗 四.探索傳統大家族的生活與倫理	Syllabus	To help students to get the knowledge from social change, and lead them deeply thinking about the progress of histrocial process. This program includes : the structure of traditional family, the rural life, the labor of village, the social mobility, the religions and superstitions.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。